

三位數的加法 · 兩位數退位減法 (二)

Addition of 3-Digit Numbers

Subtraction of 2-Digit Numbers with Borrowing (II)



計算：

Calculating :

① $43 - 28 =$

$$\begin{array}{r} 43 \\ - 28 \end{array}$$

② $60 - 15 =$

$$\begin{array}{r} 60 \\ - 15 \\ \hline \end{array}$$

③ $32 - 16 =$

$$\begin{array}{r} 32 \\ - 16 \end{array}$$

④ $70 - 17 =$

—

⑤ $81 - 50 =$

—

⑥ $46 - 24 =$

—

⑦ $48 - 34 =$

—

⑧ $53 - 35 =$

—

⑨ $51 - 19 =$

—

⑩ $540 + 80 =$

+

⑪ $254 + 54 =$

+

⑫ $407 + 328 =$

+

圈出適當的算式並計算答案：

Circle the correct solution and calculate the answer :

① 箱子內有紅色襟章28枚，橙色襟章比紅色的多9枚，橙色襟章有多少枚？

There are 28 red pins in a box and orange pins are 9 more than the red ones.

How many orange pins are there ?

A. $28+9=$ _____ (枚)

B. $28-9=$ _____ (枚)

② 箱子內有黃色襟章36枚，比綠色襟章多17枚，綠色襟章有多少枚？

There are 36 yellow pins in a box, which are 17 more than the green ones.

How many green pins are there ?

A. $36+17=$ _____ (枚)

B. $36-17=$ _____ (枚)

③ 箱子內有藍色襟章60枚，藍色襟章比紫色的少48枚，紫色襟章有多少枚？

There are 60 blue pins in a box and blue pins are 48 fewer than the purple ones.

How many purple pins are there ?

A. $60+48=$ _____ (枚)

B. $60-48=$ _____ (枚)

④ 箱子內有白色襟章34枚，黑色襟章17枚，白色襟章比黑色襟章多多少枚？

There are 34 white pins and 17 black pins in a box. How many more white pins are there than the black ones ?

A. $34+17=$ _____ (枚)

B. $34-17=$ _____ (枚)

⑤ 箱子內有金色襟章45枚，銀色襟章比金色的少26枚，金色的和銀色的襟章共有多少枚？

There are 45 gold pins in a box. Silver pins are 26 less than the gold ones.

How many gold and silver pins are there altogether ?

A. $45+45+26=$ _____ (枚)

B. $45+45-26=$ _____ (枚)